
 
 

ACTA ASSEMBLEA ORDINÀRIA ACPA 

Data: 18/06/2018 

Hora: 17:00h. 

Lloc: Sala Puig i Cadafalch. Institut d'Estudis Catalans (Carrer del Carme 47 - Barcelona). 

Assistents: Pep Guasch, Pepi Soto, Mamen Salcedo, Manel Rebordosa i Montse Martos. 

Pep Guasch com a president de l’ACPA dóna la benvinguda i a continuació es procedeix a la lectura 
de l’ordre del dia. 

1.- Aprovació de l'acta anterior. 

S’aprova l’acta per unanimitat. 

2.- Presentació del balanç econòmic 2018 i pressupost 2019. 

Pep Guasch explica el pressupost, no hi ha hagut cap despesa excepcional. Mamen Salcedo, com a 
Secretaria de la junta, proposa augmentar la partida d’assessoria per al 2019 donat les negociacions 
amb l’ICA i els possibles tràmits que s’hagin de fer, es pren nota de les correccions i s’afegeixen al 
pressupost, donant el pressupost per aprovat amb aquestes modificacions. 

3.- Informe general de l'activitat l'ACPA 2018 - Proposta de fusió amb ICA. 

Pep explica el tema de la fusió amb l’ICA en la qual s’ha estat treballant fins ara i durant tot l’any 
anterior, això ha provocat que les activitats de l’ACPA quedessin reduïdes. Es va fer una crida als 
socis/es en la que es proposava fer visites als llocs de treball d’antropòlegs/gues, per veure què fan 
i com treballen. Hi va haver resposta per part dels socis/es però no s’ha arribat a materialitzar. És 
una activitat que es pot fer pel proper curs. Mamen diu que pot tenir interès pels estudiants de 
grau, fent difusió des de les universitats. 

4.- Futur ACPA. 

Pep explica tot el procés que s’ha fet amb l’ICA per incorporar l’ACPA. Des de la junta s’ha fet un 
estudi dels estatuts d’ambdues entitats. La junta de l’ICA no veu clares dues coses: fer dos 
tipologies de socis/es amb dret restringit i ple dret, no vol fer aquesta distinció de socis/es. L’altra 
és sobre si els estatuts han de regir-se per la llei de col·legis i associacions professionals, quina 
càrrega de responsabilitat comportaria això. Des de l’ACPA es va estar parlant i es van rebaixar les 
condicions. Depenent de les fites que es vagin aconseguint com a associació professional, es pot 
anar complint el text. Ens trobem en un punt de saber si podem perdre el tema professional de 
l’antropologia si ens fusionem amb l’ICA. 

Mamen diu que la impressió que va tenir és que ara l’ICA estaria obert a aquesta fusió. La missió 
que se li va encomanar a l’ACPA ha de constar als estatuts. Al gener de 2020 aquesta fusió hauria 
de ser una realitat. S’han de veure les casuístiques possibles i veure com fer-ho, s’ha de presentar 



 
en assemblea i explicar-ho bé. Si entrem a l’ICA com a comissió professionalitzadora, que els 
socis/es donin el seu vistiplau i com es produiria la fusió. Fer un pla estratègic. A la junta de l’ICA hi 
hauria d’haver representació de l’ACPA, una o dues persones. Proposa mobilitzar als socis/es, 
dinamitzar. 

Manel Rebordosa com a soci de l’ACPA, comenta el que buscava a l’associar-se a l’ACPA, com 
autònom, quins serveis podien ser-li útils. 

La idea seria que l’ICA sigui l’entitat de referència de l’antropologia, a nivell professional també. 
Pepi proposa fer una pluja d’idees de les coses que es podrien fer, visibilitzar les possibilitats 
professionals, fer una mapificació. Es plantegen diferents hipòtesis de situacions que poden passar: 
que no es pot incloure la llei de col·legis professionals als estatuts, que l’assemblea digui que no. 
Pep diu que faria un document explicant com serà la fusió. També s’ha de veure que es faria amb 
els diners que té l’ACPA, com es podrien utilitzar. 

5.- Torn obert. 
Es planteja recuperar el pla d’activitats de l’ACPA a partir de setembre, es concreta una reunió per 
al 19 de setembre a les 17.00 a ECOS. 

A continuació es dona l’assemblea per finalitzada. 

 


